

## MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, DECEMBER 11, 1986

(1)

[Text]

The Legislative Committee on Bill C-22, An Act to amend the Patent Act and to provide for certain matters in relation thereto met at 3:33 o'clock p.m. this day, the Chairman, Arnold Malone, presiding.

*Members of the Committee present:* Gabrielle Bertrand, Bill Kempling, Thérèse Killens, David Orlikow, Monique Tardif.

*Other Member present:* André Ouellet.

Arnold Malone announced his appointment as Chairman of the Committee pursuant to Standing Order 93(2).

The Order of Reference dated Monday, December 8, 1986 being read as follows:

**ORDERED**,—That Bill C-22, An Act to amend the Patent Act and to provide for certain matters in relation thereto, be referred to a Legislative Committee.

On motion of Bill Kempling, it was agreed,—That when the Committee meets to hear evidence at least one member of the Opposition be present.

On motion of Bill Kempling, it was agreed,—That the Committee print the number of copies of its Minutes of Proceedings and Evidence as established by the Board of Internal Economy.

On motion of Thérèse Killens, it was agreed,—That the Chairman and two other Members of the Progressive Conservative Party, one Member of the Liberal Party and one Member of the New Democratic Party do compose the Sub-Committee on Agenda and Procedure.

On motion of Monique Tardif, it was agreed,—That, at the discretion of the Chairman, reasonable travelling and living expenses be reimbursed to witnesses invited to appear before the Committee and that for such payment of expenses, a limit of three (3) representatives per organization be established.

At 3:50 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

TUESDAY, DECEMBER 16, 1986

(2)

The Legislative Committee on Bill C-22, An Act to amend the Patent Act and to provide for certain matters in relation thereto met at 3:31 o'clock p.m. this day, the Chairman, Arnold Malone, presiding.

*Members of the Committee present:* Gabrielle Bertrand, Mary Collins, Bill Kempling, Thérèse Killens, David Orlikow, Monique Tardif, Brian White.

*In attendance: From the Library of Parliament:* Margaret Smith, Marion G. Wrobel, Researchers.

*Appearing:* The Honourable Harvie Andre, Minister of Consumer and Corporate Affairs.

## PROCÈS-VERBAUX

LE JEUDI 11 DÉCEMBRE 1986

(1)

[Traduction]

Le Comité législatif sur le projet de loi C-22, Loi modifiant la Loi sur les brevets et prévoyant certaines dispositions connexes, se réunit, aujourd'hui à 15 h 33, sous la présidence d'Arnold Malone, (*président*).

*Membres du Comité présents:* Gabrielle Bertrand, Bill Kempling, Thérèse Killens, David Orlikow, Monique Tardif.

*Autre député présent:* André Ouellet.

Conformément aux dispositions de l'article 93(2) du Règlement, Arnold Malone annonce sa propre nomination à la présidence du Comité.

Lecture de l'ordre de renvoi du lundi 8 décembre 1986 est donnée en ces termes:

**IL EST ORDONNÉ**,—Que le projet de loi C-22, Loi modifiant la Loi sur les brevets et prévoyant certaines dispositions connexes, soit déféré à un Comité législatif.

Sur motion de Bill Kempling, il est convenu,—Que lorsque le Comité se réunit pour entendre des témoignages, un membre au moins de l'opposition soit présent.

Sur motion de Bill Kempling, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer le nombre d'exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages* que le Bureau de régie interne a établi.

Sur motion de Thérèse Killens, il est convenu,—Que le président et deux autres membres du parti progressiste conservateur, un membre du parti libéral et un membre du Nouveau Parti démocrate forment le Sous-comité du programme et de la procédure.

Sur motion de Monique Tardif, il est convenu,—Que, à la discrétion du président, les témoins invités à comparaître devant le Comité soient remboursés des frais de déplacement et de séjour jugés raisonnables et ce, jusqu'à concurrence de trois (3) représentants par organisme.

A 15 h 50, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE MARDI 16 DÉCEMBRE 1986

(2)

Le Comité législatif sur le projet de loi C-22, Loi modifiant la Loi sur les brevets et prévoyant certaines dispositions connexes, se réunit, aujourd'hui à 15 h 31, sous la présidence d'Arnold Malone, (*président*).

*Membres du Comité présents:* Gabrielle Bertrand, Mary Collins, Bill Kempling, Thérèse Killens, David Orlikow, Monique Tardif, Brian White.

*Aussi présents: De la Bibliothèque du Parlement:* Margaret Smith et Marion G. Wrobel, chargés de recherche.

*Comparaît:* L'honorable Harvie Andre, ministre de la Consommation et des Corporations.